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Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 

Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare  Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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  Driton Bilalli (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Allmänna utskottet 
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Förvaringsplats  Kommunkontoret, Tranemo 
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§ 1 Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 

KS/2022:430 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Medborgarförslaget anses besvarad avseende punkt 1, 2 och 4. 

• Medborgarförslaget avslås avseende punkt 3. 

 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Punkt 1 och 2: Förvaltningen har i uppdrag att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga 

tätorter. För Tranemo är arbetet i slutskedet och kommer vara genomfört kvartal 1 2023.  

Punkt 4: Hantering av höga häckar och buskage hanteras via Plan och bygglagen, PBL. 

Förvaltningen informerar fastighetsägare årligen om vilket ansvar man har att sköta häckar 

och buskage i korsningar. 

Med detta avser förvaltningen att punkt 1, 2 och 4 är besvarade.  

 

Punkt 3: Det finns inga möjligheter att visa var högerregel uppstår varför denna punkt 

avslås. 

Ärendet 

Henrik Larsen har 2022-09-22 lämnat ett medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare 

korsningar. Förslagsställaren anser att hastigheten genom Tranemo är 50 km/tim överallt är 

orimligt i dagens samhälle. Folk vill gärna köra fortare än vad hastigheten tillåter. För att 

kunna komma åt detta och även göra det kännbart i plånboken vid de tillfällen som 

trafikkontroller görs. Vidare anser förslagsställaren att man ska göra det än mer uppenbart 

var högerregel uppstår samt att kommunen ska se över vilka korsningar som är osäkra att 

passera 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-22 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Henrik hade inget mer att tillägga. 

 

Förvaltningen arbetar med att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga tätorter i 

kommunen. Detta arbete görs i samverkan med Trafikverket och polisen. Att sänka till 30 

km/h ska enbart ske på kortare sträckor och där behovet är stort, exempelvis utanför skolor. 

Sänkningen av bashastigheten i Tranemo kommer vara genomförd kvartal 1 2023.  

 

Var högerregel uppstår anges klart och tydligt i 3 kap. 18 § Trafikförordningen (1998:1276). 

Där framgår att ”När två fordons kurser skär varandra har förare väjningsplikt mot det 
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fordon som närmar sig från höger utom i de fall som avses i 21–23 §§”. Det finns inga skyltar 

som visar att det är högerregel utan det är upp till varje förare att ha koll på detta.  

 

En förare ska enligt lag, Trafikförordningen, 3 kap. 14 §, anpassa sin hastighet till de rådande 

omständigheterna. 

 

Förvaltningen arbetar återkommande med att informera fastighetsägare om vilket ansvar 

man har om man har en tomt utmed en gata och/eller i en korsning. Tillsynsansvaret för 

buskage på tomtmark har Bygg- och miljöenheten enligt Plan- och bygglagen 8 kap 15 §. Där 

går att läsa ”En tomt ska hållas i vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall begränsas 

och betydande olägenheter för omgivningen och för trafiken inte uppkommer. 

Barnkonventionen  

Trafiksäkerhet har alltid en påverkan på barn. I och med det arbete som förvaltningen gör 

kopplat till sänkt bashastighet samt informationskampanjer påverkas barns situation 

positivt. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 

Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 

Bilaga Karta 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren Henrik Larsen 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 2 Medborgarförslag om skräpplockare KS/2022:432 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Medborgarförslaget avslås 

 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Det ligger inte inom renhållningsenhetens ansvar att plocka skräp som folk har slängt i 

naturen. Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på 

avsedda platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner.  

Ärendet 

Jenny Hedberg har 2022-09-26 lämnat ett medborgarförslag om att höja renhållningstaxan 

och för dessa pengar anställa skräpplockare i varje samhälle.  

Förslagsställaren anser att skräpplockarna lämpligtvis kan vara långtidssjukskrivna som då 

kan arbetsträna genom att plocka skräp. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-05 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Jenny hade inget mer att tillägga. 

 

Det förkommer flera ideella initiativ kring skräpplockning runt om i kommunen, både av 

privatpersoner och föreningar. Detta är naturligtvis beundransvärt. 

Renhållningsenhetens uppdrag är att ansvara för insamling, transport och återvinning eller 

bortskaffande av kommunalt avfall enligt 15 kap. 3 § miljöbalken samt avfall under 

kommunalt ansvar enligt 15 kap. 20 § miljöbalken i kommunen. Detta får enligt samma lag, 

miljöbalken 27 kap finansieras med en så kallad renhållningstaxa. I detta uppdrag ingår inte 

insamling av skräp i utomhusmiljö /nedskräpning och det får därmed heller inte finansieras 

med renhållningstaxan. Om kommunen vill anställa skräpplockare måste detta finansieras 

genom skatteintäkter. 

Kommunen utför idag vissa skräpplockarinsatser via sin arbetsmarknadsenhet. Ett av målen 

i den regionala avfallsplanen är att minska nedskräpningen. Förvaltningen kommer under 

2023 aktivt arbeta med detta mål genom informationskampanjer och samarbeten med 

framförallt föreningar.  
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Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på avsedda 

platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner. 

Barnkonventionen  

Allt som rör miljöfrågor påverkar våra barns framtid på olika sätt. Nedskräpning i all form 

påverkar vår miljö negativt. Kommunen arbetar aktivt med att underlätta för alla att slänga 

sitt skräp på rätt ställen.  

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan om förslaget avslås 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 

Medborgarförslag om skräpplockare 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren Jenny Hedberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen  
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§ 3 Medborgarförslag om lekplats centralt belägen i centralorten, gärna 

med möjlighet för mindre bollspel och kanske hundrastgård 

sammanslaget KS/2022:383 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Medborgarförslaget avslås 

Beslutsmotivering 

Ett större projekt pågår för en upprustning av utomhusmiljön vid solgårdsparken, där olika 

aktiviteter för barn ingår. 

Bollplaner finns det på flera ställen i Tranemo och förvaltningen uppfattar besöksfrekvensen 

som låg med tanke på slitaget. 

En hundrastgård har nyligen uppförts i Tranemo och förvaltningen anser det lämpligt att 

vänta med ytterligare hundrastgårdar tills frågor som behov och kostnader kan utvärderas. 

Ärendet 

Henrik Larsen har  2022-08-26 lämnat ett medborgarförslag om centralt belägen lekplats i 

Tranemo samt möjlighet till bollspel för barn och en hundrastgård. 

Förslagsställaren anser att något är fel när han som nyinflyttad får leta i 1,5 timme för att 

hitta en lekplats. Förslagsställaren menar även att det är ett problem att det inte finns någon 

bollplan på området vid solgård och föreslår även en hundrastgård. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-10-14 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. 

Barnkonventionen  

Ingen direkt påverkan, då det finns gott om lekmiljöer för barn i närområdet. I 

solgårdsprojektet kommer solgårds utemiljö bevakas utifrån barns synvinkel. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ingen påverkan 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2022-11-02 

Medborgarförslag  
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Beslutet skickas till 

Henrik Larsen 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 4 Näringslivspolicy KS/2022:477 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Antar näringslivspolicy  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Näringslivspolicyn behöver uppdateras. Tranemo kommun har ett fullmäktigemål om att 

kommunen ska få ett bättre företagsklimat. 

Syftet med Näringslivspolicyn är att ange inriktningen för kommunens förhållningssätt, 

planering och hur vi ska arbeta med näringslivsfrågor. Policyn beskriver hur Tranemo 

kommun ska medverka till näringslivsutvecklingen i kommunen.  

Den största ändringen i policyn är att upphandling är tillagd som ett område.  

Efter att näringslivspolicyn antagits kommer en handlingsplan till näringslivspolicyn kunna 

uppdateras och gå upp till politiskt beslut.  

Barnkonventionen  

En tydlig policy skapar förutsättningar för att få ett bättre företagsklimat i hela kommunen 

och därmed möjligheten för unga att få intresse för entreprenörskap.  

Ekonomisk påverkan 

Näringslivspolicyn har ingen ekonomisk påverkan.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Policyn kan påverka positivt genom att både unga och äldre människor vågar och tar sig för 

ett hållbart entreprenörskap.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2022-11-23 

Näringslivspolicy 

Näringslivspolicy med ändringar markerade 

Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Manda Schillerås föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 5 Motion: Stärk den lokala demokratin - vitalisera 

Kommunfullmäktige (M) KS/2022:352 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Stephan Bergman (M) Ellinor Liljegren (M) och Kathleen Wireklev (M)  har 2022-08-01 

lämnat en motion angående att stärka den lokala demokratin och att vitalisera 

kommunfullmäktige. Förslagsställarna föreslår att genom en enkät ta reda på vad som 

begränsar ledamöterna och vad som kan göras föra att få ledamöterna mer aktiva, att ge 

kommunstyrelsen eller demokrati och visionsberedningen i uppdrag att föreslå 

kommunfullmäktige åtgärder som leder till större aktivitet hos ledamöterna. Vidare föreslår 

motionärerna att minska antalet ledamöter i kommunfullmäktige till 31 stycken from nästa 

mandatperiod. 

 

Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman 2022-11-15 för att ge motionären tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Motionären hade inget att tillägga i ärendet. 

 

Förvaltningens motivering till avslag:  

För att få ledamöter att i kommunfullmäktige att var mer aktiva på sammanträdena bör 

partierna internt uppmuntra ledamöter i kommunfullmäktige att framföra sina åsikter.  

Det finns heller inget hinder att vem som helst av ledamöterna har möjlighet att i talarstolen 

framföra sin åsikt. Som ledamot är hen inte endast är vald att framföra sin egna åsikt utan 

också vald att föra medborgarnas talan. 

 

Tranemo kommun har sedan 90-talet haft 37 ledamöter i kommunfullmäktige. Om antal 

ledamöter i kommunfullmäktige ska ändras måste det enligt kommunallagen 5 kap 6 § 

anmälas till länsstyrelsen senast februari månad det år valet sker.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan såvida det inte blir beslutat att antal ledamöter ska 

minska till nästa mandatperiod (2027-2030).  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2022-11-15 

Motion om att stärka demokratin och vitalisera kommunfullmäktige 

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M) 

Kathleen Wireklev (M) 

Ellinor Liljegren Kalmar (M)     

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 6 Motion: Demokrati i Tranemo (M) KS/2022:357 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar, samtliga från Moderata 

partiet i Tranemo  har 2022-07-19  lämnat en motion om viljan att öka demokratin i Tranemo. 

Förslagsställaren anser att man ska utöka deltagandet för alla partier med en representant för 

alla partier, i alla utskott. 

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren Stephan Bergman, 2022-11-15 för att ge 

motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget mer att tillägga till 

ärendet. 

 

Utskotten har under mandatperioden 2018–2022 innehållit 3 ledamöter och 3 ersättare i varje 

utskott. Ordförandeposterna har tillhört majoriteten och vice ordförande har tillhört 

oppositionen. Utöver dessa två finns en 2e vice ordförande. Denna ledamot har tillhört 

majoriteten. Varje utskottsledamot har en personlig ersättare som kallas in när ledamoten 

har förhinder.  

 

Förvaltningen ser att partierna är tillräckligt representerade i utskotten då både majoritet och 

opposition finns representerade vilket utgör en jämnhet i besluten och att man där kan 

framföra de olika infallsvinklarna och aspekterna i ärendet.  

 

Dialoger förs även mellan förvaltning, majoritet och opposition vilket främjar insynen. 

Partierna har också möjlighet att under kommunstyrelsens sammanträden framföra sina 

åsikter och synpunkter, vilket kan tas upp på de gemensamma genomgångarna som 

partierna har inför varje kommunstyrelsesammanträde. 

 

Förvaltningen föreslår därför att man under mandatperioden fortsätter att ha utskotten i den 

form som varit under förra mandatperioden.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 
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Jämställdhet- och rättighetsanalys  

I Tranemo verkar kommunfullmäktige, alla nämnder och utskott för ett jämställt klimat. 

Invalda ledamöter i kommunfullmäktige finns idag 20 män och 17 kvinnor. 

Om inte män och kvinnor är jämt fördelat i nämnderna kan beslut i framtiden komma att bli 

ofördelaktigt för både kvinnor och män. Det är upp till partierna, kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige att se till att det blir en jämn fördelning av kvinnor och män samt olika 

åldrar på personer som väljs in till olika poster.  

Ekonomisk påverkan 

Om beslut fattas om fler ledamöter i utskotten blir det en ekonomisk konsekvens på grund 

av högre arvodeskostnader.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2022-11-07 

Motion Demokrati  

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M),  

Ellinor Liljegren Kalmar (M),  

Kathleen Wireklev (M)     

Servicesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 1 Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 


KS/2022:430 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Medborgarförslaget anses besvarad avseende punkt 1, 2 och 4. 


• Medborgarförslaget avslås avseende punkt 3. 


 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Punkt 1 och 2: Förvaltningen har i uppdrag att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga 


tätorter. För Tranemo är arbetet i slutskedet och kommer vara genomfört kvartal 1 2023.  


Punkt 4: Hantering av höga häckar och buskage hanteras via Plan och bygglagen, PBL. 


Förvaltningen informerar fastighetsägare årligen om vilket ansvar man har att sköta häckar 


och buskage i korsningar. 


Med detta avser förvaltningen att punkt 1, 2 och 4 är besvarade.  


 


Punkt 3: Det finns inga möjligheter att visa var högerregel uppstår varför denna punkt 


avslås. 


Ärendet 


Henrik Larsen har 2022-09-22 lämnat ett medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare 


korsningar. Förslagsställaren anser att hastigheten genom Tranemo är 50 km/tim överallt är 


orimligt i dagens samhälle. Folk vill gärna köra fortare än vad hastigheten tillåter. För att 


kunna komma åt detta och även göra det kännbart i plånboken vid de tillfällen som 


trafikkontroller görs. Vidare anser förslagsställaren att man ska göra det än mer uppenbart 


var högerregel uppstår samt att kommunen ska se över vilka korsningar som är osäkra att 


passera 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-11-22 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Henrik hade inget mer att tillägga. 


 


Förvaltningen arbetar med att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga tätorter i 


kommunen. Detta arbete görs i samverkan med Trafikverket och polisen. Att sänka till 30 


km/h ska enbart ske på kortare sträckor och där behovet är stort, exempelvis utanför skolor. 


Sänkningen av bashastigheten i Tranemo kommer vara genomförd kvartal 1 2023.  


 


Var högerregel uppstår anges klart och tydligt i 3 kap. 18 § Trafikförordningen (1998:1276). 


Där framgår att ”När två fordons kurser skär varandra har förare väjningsplikt mot det 
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fordon som närmar sig från höger utom i de fall som avses i 21–23 §§”. Det finns inga skyltar 


som visar att det är högerregel utan det är upp till varje förare att ha koll på detta.  


 


En förare ska enligt lag, Trafikförordningen, 3 kap. 14 §, anpassa sin hastighet till de rådande 


omständigheterna. 


 


Förvaltningen arbetar återkommande med att informera fastighetsägare om vilket ansvar 


man har om man har en tomt utmed en gata och/eller i en korsning. Tillsynsansvaret för 


buskage på tomtmark har Bygg- och miljöenheten enligt Plan- och bygglagen 8 kap 15 §. Där 


går att läsa ”En tomt ska hållas i vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall begränsas 


och betydande olägenheter för omgivningen och för trafiken inte uppkommer. 


Barnkonventionen  


Trafiksäkerhet har alltid en påverkan på barn. I och med det arbete som förvaltningen gör 


kopplat till sänkt bashastighet samt informationskampanjer påverkas barns situation 


positivt. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 


Medborgarförslag om sänkt hastighet och säkrare korsningar 


Bilaga Karta 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren Henrik Larsen 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 2 Medborgarförslag om skräpplockare KS/2022:432 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Medborgarförslaget avslås 


 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Det ligger inte inom renhållningsenhetens ansvar att plocka skräp som folk har slängt i 


naturen. Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på 


avsedda platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner.  


Ärendet 


Jenny Hedberg har 2022-09-26 lämnat ett medborgarförslag om att höja renhållningstaxan 


och för dessa pengar anställa skräpplockare i varje samhälle.  


Förslagsställaren anser att skräpplockarna lämpligtvis kan vara långtidssjukskrivna som då 


kan arbetsträna genom att plocka skräp. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-12-05 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Jenny hade inget mer att tillägga. 


 


Det förkommer flera ideella initiativ kring skräpplockning runt om i kommunen, både av 


privatpersoner och föreningar. Detta är naturligtvis beundransvärt. 


Renhållningsenhetens uppdrag är att ansvara för insamling, transport och återvinning eller 


bortskaffande av kommunalt avfall enligt 15 kap. 3 § miljöbalken samt avfall under 


kommunalt ansvar enligt 15 kap. 20 § miljöbalken i kommunen. Detta får enligt samma lag, 


miljöbalken 27 kap finansieras med en så kallad renhållningstaxa. I detta uppdrag ingår inte 


insamling av skräp i utomhusmiljö /nedskräpning och det får därmed heller inte finansieras 


med renhållningstaxan. Om kommunen vill anställa skräpplockare måste detta finansieras 


genom skatteintäkter. 


Kommunen utför idag vissa skräpplockarinsatser via sin arbetsmarknadsenhet. Ett av målen 


i den regionala avfallsplanen är att minska nedskräpningen. Förvaltningen kommer under 


2023 aktivt arbeta med detta mål genom informationskampanjer och samarbeten med 


framförallt föreningar.  
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Det är varje enskild medborgare som är ansvarig för att det egna avfallet lämnas på avsedda 


platser. Dessutom är det i lag förbjudet att skräpa ner. 


Barnkonventionen  


Allt som rör miljöfrågor påverkar våra barns framtid på olika sätt. Nedskräpning i all form 


påverkar vår miljö negativt. Kommunen arbetar aktivt med att underlätta för alla att slänga 


sitt skräp på rätt ställen.  


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan om förslaget avslås 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2022-12-05 


Medborgarförslag om skräpplockare 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren Jenny Hedberg 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen  
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§ 3 Medborgarförslag om lekplats centralt belägen i centralorten, gärna 


med möjlighet för mindre bollspel och kanske hundrastgård 


sammanslaget KS/2022:383 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Medborgarförslaget avslås 


Beslutsmotivering 


Ett större projekt pågår för en upprustning av utomhusmiljön vid solgårdsparken, där olika 


aktiviteter för barn ingår. 


Bollplaner finns det på flera ställen i Tranemo och förvaltningen uppfattar besöksfrekvensen 


som låg med tanke på slitaget. 


En hundrastgård har nyligen uppförts i Tranemo och förvaltningen anser det lämpligt att 


vänta med ytterligare hundrastgårdar tills frågor som behov och kostnader kan utvärderas. 


Ärendet 


Henrik Larsen har  2022-08-26 lämnat ett medborgarförslag om centralt belägen lekplats i 


Tranemo samt möjlighet till bollspel för barn och en hundrastgård. 


Förslagsställaren anser att något är fel när han som nyinflyttad får leta i 1,5 timme för att 


hitta en lekplats. Förslagsställaren menar även att det är ett problem att det inte finns någon 


bollplan på området vid solgård och föreslår även en hundrastgård. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2022-10-14 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. 


Barnkonventionen  


Ingen direkt påverkan, då det finns gott om lekmiljöer för barn i närområdet. I 


solgårdsprojektet kommer solgårds utemiljö bevakas utifrån barns synvinkel. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Ingen påverkan 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2022-11-02 


Medborgarförslag  
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Beslutet skickas till 


Henrik Larsen 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 4 Näringslivspolicy KS/2022:477 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Antar näringslivspolicy  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Näringslivspolicyn behöver uppdateras. Tranemo kommun har ett fullmäktigemål om att 


kommunen ska få ett bättre företagsklimat. 


Syftet med Näringslivspolicyn är att ange inriktningen för kommunens förhållningssätt, 


planering och hur vi ska arbeta med näringslivsfrågor. Policyn beskriver hur Tranemo 


kommun ska medverka till näringslivsutvecklingen i kommunen.  


Den största ändringen i policyn är att upphandling är tillagd som ett område.  


Efter att näringslivspolicyn antagits kommer en handlingsplan till näringslivspolicyn kunna 


uppdateras och gå upp till politiskt beslut.  


Barnkonventionen  


En tydlig policy skapar förutsättningar för att få ett bättre företagsklimat i hela kommunen 


och därmed möjligheten för unga att få intresse för entreprenörskap.  


Ekonomisk påverkan 


Näringslivspolicyn har ingen ekonomisk påverkan.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Policyn kan påverka positivt genom att både unga och äldre människor vågar och tar sig för 


ett hållbart entreprenörskap.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2022-11-23 


Näringslivspolicy 


Näringslivspolicy med ändringar markerade 


Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Manda Schillerås föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 5 Motion: Stärk den lokala demokratin - vitalisera 


Kommunfullmäktige (M) KS/2022:352 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Stephan Bergman (M) Ellinor Liljegren (M) och Kathleen Wireklev (M)  har 2022-08-01 


lämnat en motion angående att stärka den lokala demokratin och att vitalisera 


kommunfullmäktige. Förslagsställarna föreslår att genom en enkät ta reda på vad som 


begränsar ledamöterna och vad som kan göras föra att få ledamöterna mer aktiva, att ge 


kommunstyrelsen eller demokrati och visionsberedningen i uppdrag att föreslå 


kommunfullmäktige åtgärder som leder till större aktivitet hos ledamöterna. Vidare föreslår 


motionärerna att minska antalet ledamöter i kommunfullmäktige till 31 stycken from nästa 


mandatperiod. 


 


Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman 2022-11-15 för att ge motionären tillfälle 


att utveckla sitt förslag. Motionären hade inget att tillägga i ärendet. 


 


Förvaltningens motivering till avslag:  


För att få ledamöter att i kommunfullmäktige att var mer aktiva på sammanträdena bör 


partierna internt uppmuntra ledamöter i kommunfullmäktige att framföra sina åsikter.  


Det finns heller inget hinder att vem som helst av ledamöterna har möjlighet att i talarstolen 


framföra sin åsikt. Som ledamot är hen inte endast är vald att framföra sin egna åsikt utan 


också vald att föra medborgarnas talan. 


 


Tranemo kommun har sedan 90-talet haft 37 ledamöter i kommunfullmäktige. Om antal 


ledamöter i kommunfullmäktige ska ändras måste det enligt kommunallagen 5 kap 6 § 


anmälas till länsstyrelsen senast februari månad det år valet sker.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan såvida det inte blir beslutat att antal ledamöter ska 


minska till nästa mandatperiod (2027-2030).  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2022-11-15 


Motion om att stärka demokratin och vitalisera kommunfullmäktige 


Beslutet skickas till 


Stephan Bergman (M) 


Kathleen Wireklev (M) 


Ellinor Liljegren Kalmar (M)     


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 6 Motion: Demokrati i Tranemo (M) KS/2022:357 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Motionen avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar, samtliga från Moderata 


partiet i Tranemo  har 2022-07-19  lämnat en motion om viljan att öka demokratin i Tranemo. 


Förslagsställaren anser att man ska utöka deltagandet för alla partier med en representant för 


alla partier, i alla utskott. 


 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren Stephan Bergman, 2022-11-15 för att ge 


motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. Förslagsställaren hade inget mer att tillägga till 


ärendet. 


 


Utskotten har under mandatperioden 2018–2022 innehållit 3 ledamöter och 3 ersättare i varje 


utskott. Ordförandeposterna har tillhört majoriteten och vice ordförande har tillhört 


oppositionen. Utöver dessa två finns en 2e vice ordförande. Denna ledamot har tillhört 


majoriteten. Varje utskottsledamot har en personlig ersättare som kallas in när ledamoten 


har förhinder.  


 


Förvaltningen ser att partierna är tillräckligt representerade i utskotten då både majoritet och 


opposition finns representerade vilket utgör en jämnhet i besluten och att man där kan 


framföra de olika infallsvinklarna och aspekterna i ärendet.  


 


Dialoger förs även mellan förvaltning, majoritet och opposition vilket främjar insynen. 


Partierna har också möjlighet att under kommunstyrelsens sammanträden framföra sina 


åsikter och synpunkter, vilket kan tas upp på de gemensamma genomgångarna som 


partierna har inför varje kommunstyrelsesammanträde. 


 


Förvaltningen föreslår därför att man under mandatperioden fortsätter att ha utskotten i den 


form som varit under förra mandatperioden.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan utifrån barnkonventionens bestämmelser. 
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Jämställdhet- och rättighetsanalys  


I Tranemo verkar kommunfullmäktige, alla nämnder och utskott för ett jämställt klimat. 


Invalda ledamöter i kommunfullmäktige finns idag 20 män och 17 kvinnor. 


Om inte män och kvinnor är jämt fördelat i nämnderna kan beslut i framtiden komma att bli 


ofördelaktigt för både kvinnor och män. Det är upp till partierna, kommunstyrelsen och 


kommunfullmäktige att se till att det blir en jämn fördelning av kvinnor och män samt olika 


åldrar på personer som väljs in till olika poster.  


Ekonomisk påverkan 


Om beslut fattas om fler ledamöter i utskotten blir det en ekonomisk konsekvens på grund 


av högre arvodeskostnader.   


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2022-11-07 


Motion Demokrati  


Beslutet skickas till 


Stephan Bergman (M),  


Ellinor Liljegren Kalmar (M),  


Kathleen Wireklev (M)     


Servicesektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 


 
 


 


 


 






		2023-01-16T10:33:26+0100


	



